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 ملخص -
  تأثير الإعلانات المدعومة بالذكاء الاصطناعي على تلقي الإشهار الرقميتنةولت هذه الدراسة موضوع 

من خلال تح يل نظري وتطبيقي يجمع بين البعد السيميةئي والبعد الس وكي ل مست  ك استعرضنة في ال صل 
 يل ل صل الثةني     التحالأول م  ومي الإش ةر الرقمي والذكةء الاصطنة ي وتطورات مة  بينمة ركز ا

السيميةئي والبصري للإ لانةت الذكية ومدى تأثيرهة     الاستجةبة الحسية وس وك المت قي  أمة ال صل 
الثةلث فض  دراسة تطبيقية قةرنة في ة بين ومضة إش ةرية ذكية وأخرى تق يدية لمنتج "حمود بو لا "  إل  

 ور مع النو ين  وخ صت الدراسة إل  أن الإ لانةت جةنب استبيةن ميداني مكن من رصد ت ة ل الجم
 الذكية تعزز الت ة ل ال وري لكن ة قد تؤثر     الت كير النقدي والثقة     المدى البعيد.

 الإ لان الذكي  الذكةء الاصطنة ي  الت قي البصري  السيميةئية الرقمية. كلمات مفتاحية  -
Abstract 

This research explores the impact of AI-powered advertising on the reception of digital 

advertising, through a theoretical and applied framework combining semiotic analysis and 

consumer behavior insights. The first chapter investigates the concept and evolution of digital 

advertising and the integration of artificial intelligence into its practices. The second chapter 

analyzes how AI shapes the semiotics and structure of digital ads and influences consumer 

interaction and perception. The third chapter presents a comparative case study between an AI-

generated and a traditional advertisement for the product Hamoud Boualem, supported by a 

field survey on audience responses. The study concludes that while AI-enhanced advertising 

improves engagement by aligning with user preferences, it may also reduce critical thinking 

and raise concerns about data privacy 

- Keywords: Smart Advertising, Artificial Intelligence (AI), Visual Reception, Digital 

Semiotics 

 

 


